



THE
GOVERNMENT
OF MOSCOW



Department
for External Economic
and International Relations
of Moscow



TRADE REPRESENTATION
OF THE RUSSIAN FEDERATION
IN GERMANY

DISCUSSION «OPPORTUNITIES OF GERMAN-RUSSIAN COOPERATION IN THE FIELD OF HEALTH CARE»

DISKUSSIONSVERANSTALTUNG «CHANCEN DER DEUTSCH-RUSSISCHEN ZUSAMMENARBEIT IM GESUNDHEITSWESEN»



**VENUE: Congress Center Düsseldorf,
Entrance CCD South, Room 13
16 November 2021**

**THE 3RD MEETING OF THE BUSINESS CLUB
AT THE TRADE REPRESENTATION OF THE RUSSIAN FEDERATION
IN GERMANY WITHIN THE FRAMEWORK OF THE DISCUSSION ROUND:
«OPPORTUNITIES OF GERMAN-RUSSIAN COOPERATION
IN THE FIELD OF HEALTH CARE»**

In cooperation with the Russia Competence Centre of the Düsseldorf Chamber of Commerce and Industry and the Trade Representation of the Russian Federation in Germany

16 NOVEMBER, TUESDAY (11.00–13:00)

DISCUSSION

«OPPORTUNITIES OF GERMAN-RUSSIAN COOPERATION IN THE FIELD OF HEALTH CARE»

Moderated by:

- **Aaron RÖSCHKE**, Head of the Russia Competence Centre of the Chamber of Industry and Commerce Düsseldorf
- **Andrej SOBOLEV**, Minister-Counselor of the Embassy of the Russian Federation in the Federal Republic of Germany, Head of the Trade and Economic Bureau of the Embassy of the Russian Federation in the Federal Republic of Germany

Introduction:

- **Evgenij DRIDZE**, Deputy Head of the Department for External and International Relations of Moscow

Topics for discussion:

- About the Moscow project of the International Medical Cluster at the Skolkovo Innovation Centre
- Innovations in the Moscow health care system
- Possibility for localization the production site in Russia
- International cooperation within the framework of the organization of cadaver centre at Moscow's leading hospital No. 67

Panellist:

- **Falk TISCHENDORF**, Localisation Officer of the Russian-German Business Council, Chairman of the Localisation and Industrial Production Committee of the Russian-German Chamber of Foreign Trade, Representative of the Federal State of Mecklenburg-Vorpommern (Germany) in Russia, Managing Partner of ADVANT Beiten in Russia
- **Faina FILINA**, Head of the External Communications Department of the International Medical Cluster
- **Sergej TEPLOV**, General Manager Technopark STROGINO
- **Alexander BELUNIN**, General Manager Sarshtedt LLS
- **Andrej SCHKODA**, Chief physician of the city hospital No. 67 named Vorokhobov L.A.
- **Wjacheslav SCHULENIN**, General Director ANO Moscow Centre for Innovative Technologies in Healthcare
- **Vitalij STEPANOV**, Managing Director General ANO Moscow Export Centre
- **Aleksei IAKOVLEV**, Deputy Chairman of the Committee for Industrial Policy, Innovations and Trade of St. Petersburg

Experts:

- **Katharina SCHÖNE**, Head of the Representative Office of AHK Russia in Germany
- Company representative Sarshtedt LLS
- **Dmitry KUROCHKIN**, Vice-President Chamber of Commerce of RF

CLOSING OF DISCUSSION

COFFEE. NETWORKING

**DRITTES TREFFEN DES BUSINESS CLUBS DES HANDELS-
UND WIRTSCHAFTSBÜROS DER RUSSISCHEN FÖDERATION
IN DER BUNDESREPUBLIK DEUTSCHLAND (HWB) IM RAHMEN
DER DISKUSSIONSVERANSTALTUNG „CHANCEN DER DEUTSCH-RUSSISCHEN
ZUSAMMENARBEIT IM GESUNDHEITSWESEN“ AUF DER INTERNATIONALEN
FACHMESSE FÜR DIE MEDIZININDUSTRIE MEDICA-2021**

In cooperation mit Kompetenzzentrum der Industrie- und Handelskammer zu Düsseldorf (IHK Düsseldorf) und Handels- und Wirtschaftsbüros (HWB) der Russischen Föderation in der Bundesrepublik Deutschland

16 NOVEMBER, DIENSTAG (11.00–13:00)

DISKUSSIONSVERANSTALTUNG

«CHANCEN DER DEUTSCH-RUSSISCHEN ZUSAMMENARBEIT IM GESUNDHEITSWESEN»

Moderation:

- **Aaron RÖSCHKE**, Leiter des Russland Kompetenzzentrums der Industrie- und Handelskammer zu Düsseldorf (IHK Düsseldorf);
- **Andrei SOBOLEV**, Gesandter der Botschaft der Russischen Föderation in der Bundesrepublik Deutschland, Leiter des Handels- und Wirtschaftsbüros (HWB).

Einführung:

- **Evgenij DRIDZE**, Stellvertretender Leiter des Departements für außenwirtschaftliche und internationale Beziehungen der Stadt Moskau.

Diskussionsthemen:

- Möglichkeiten zur Lokalisierung der Produktion in Russland;
- das Moskauer Projekt „Internationales Medizincluster“ im Skolkowo-Innovationszentrum;
- Innovationen im Moskauer Gesundheitswesen;
- Internationaler Zusammenarbeit im Rahmen des Kadaverzentrums der Moskauer L.A.Worochobov Klinik No. 67.

Diskussionsteilnehmer:

- **Falk TISCHENDORF**, Beauftragter für Lokalisierungsfragen des Russisch-Deutschen Wirtschaftsrates, Vorsitzender des Komitees für Lokalisierung und Industrieproduktion der Deutsch-Russischen Auslandshandelskammer, Beauftragter des Landes Mecklenburg-Vorpommern in Russland, Leiter der Russlandpraxis von ADVANT Beiten;
- **Faina FILINA**, Leiterin der Abteilung für Außenkommunikation des Internationalen Medizinclusters;
- **Wjacheslaw SCHULENIN**, Generaldirektor des Moskauer Zentrums für innovative Technologien im Gesundheitswesen;
- **Vitalij STEPANOV**, Generaldirektor des Moskauer Exportzentrums;
- **Sergej TEPLOV**, Generaldirektor des Technoparks „Strogino“;
- **Alexander BELUNIN**, Generaldirektor der LLC Sarstedt (Russland) / SARSTEDT AG & Co. KG;
- **Andrej SCHKODA**, Chefarzt der L.A.Worochobov Klinik No. 67;
- **Alexej JAKOWLEW**, stellvertretender Vorsitzender des Sankt Petersburger Komitees für Industriepolitik, Innovationen und Handel.

Experten:

- **Katharina SCHÖNE**, Leiterin der Repräsentanz der Deutsch-Russischen Auslandshandelskammer in Deutschland. Diskussionsrunde: «Wege der Deutsch-Russischen Zusammenarbeit im Gesundheitswesen»
- Vertreter von Sarstedt LLS
- **Dmitry KUROCHKIN**, Vice-President Industrie- und Handelskammer der RF

ABSCHLUSSWORT DES MODERATORS

KAFFEE. NETWORKING



WORLD FORUM FOR MEDICINE –
INTERNATIONAL TRADE FAIR FOR MEDICAL TECHNOLOGY,
ELECTROMEDICINE, HEALTH-IT, HOSPITAL AND SURGERY EQUIPMENT,
LABORATORY EQUIPMENT, DIAGNOSTICS AND PHARMACEUTICALS.
MEDICA-2021
DIE INTERNATIONALE FACHMESSE FÜR DIE MEDIZININDUSTRIE

